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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Palkovics László, technológiai és ipari miniszter

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Támogatja-e a kormány a családok fűtési kiadásainak 
mérséklése érdekében az MSZP áfacsökkentésről szóló javaslatát? Támogatják-e, hogy 27%-
ról 5%-ra csökkenjen az egyetemes villamos-energia és földgázszolgáltatás, a tűzifa, a brikett 
valamint a PB-gázpalack ÁFA-kulcsa?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

 

A Fidesz-kormány képviselői 2022. július 13-án bejelentették, hogy a rezsicsökkentés – az Orbán-
kormány  korábbi  ígéreteivel  és  állításaival  szemben  –  a  2013-ban  bevezetett  formájában
megszűnik.

A Fidesz-kormány  intézkedése  nyomán  2022.  augusztus  1-jétől  a  kormány  által  meghatározott
átlagfogyasztás  feletti  rész  után  az  egyetemes  szolgáltatásra  jogosult  áram-  illetve
földgázfogyasztóknak úgynevezett  lakossági  piaci  árat  kell  fizetnie,  amely áram esetében dupla
árat, földgáz esetében több mint hétszeres árat jelent.

A bejelentett áram- és gázáremelés váratlanul érte a lakosságot. Hiszen Orbán Viktor még 2022.
július 7-én is arról beszélt, a rezsicsökkentést mindenképpen megvédik, áprilisban még azt mondták
a miniszterek, hogy „a magyar gazdaság erősebb és ellenállóbb, mint korábban”, tavaly októberben
pedig  Szijjártó  Péter  jelentette  be  az  15  évre  kötött  orosz  gázvásárlási  megállapodással
kapcsolatban,  hogy  „Megteremtettük  annak  lehetőségét,  hogy  a  világpiaci  ármozgásoktól
függetlenül a magyar fogyasztók számára a gáz ára ne növekedjen”.

Az ennek ellenére bevezetett  brutális  áram- és  gázáremelés  rengeteg családot,  vállalkozást  állít
szinte megoldhatatlan helyzet elé, teljesen természetes módon rengeteg kérdés merült fel, amelyeket
a Kormánynak meg kell tudnia válaszolni.

 



 
A kormánynak  lehetősége  van  az  ÁFA-csökkentésre,  hiszen  a  szocialista  kormányzás  idején
csökkent  5%-ra  a  távhőszolgáltatás  áfakulcsa.  Annak  ellenére,  hogy  más  európai  országok
kormányai sorra vezetnek be újabb és újabb segítséget az állampolgáraiknak (pl.: Németország az
áram és a földgáz esetén is áfacsökkentést hajtott végre), a magyar kormányzat éppen most vezeti ki
ezeket az eszközöket – pont akkor, amikor a családoknak a legnagyobb szüksége lenne rá. Éppen
ezért az MSZP azt javasolja, hogy a tüzelőanyagok közül:

- a tűzifa,

- a brikett,

- a földgáz (hétköznapi kereskedelmi formában pl.: PB palack)

- az egyetemes villamos-energia és földgázszolgáltatás

áfakulcsa 27%-ról 5%-ra csökkenjen.

Ez az adócsökkentés egy család számára több tízezer, akár százezer forint megtakarítást is jelenthet
csak a fűtési szezon alatt!

 

A fentiekre tekintettel kérdezem Miniszter urat:

• Támogatja-e a kormány a családok fűtési kiadásainak mérséklése érdekében az 
MSZP áfacsökkentésről szóló javaslatát? 

• Támogatják-e, hogy 27%-ról 5%-ra csökkenjen az egyetemes villamos-energia és 
földgázszolgáltatás, a tűzifa, a brikett valamint a PB-gázpalack ÁFA-kulcsa?
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